

UIA TOKYO 2011
25 -28 September
Ideas Competition Open to the
Students of the World

The organisers of the UIA Tokyo congress are launching an idea's competition open to students of architecture around the world. Future architects are invited to imagine a project for one of four themes concerning specific sites on the outskirts of Tokyo, in the perspective of their evolution for 2050.

Projects can be submitted until 31 March 2011.

Information and project briefs
<http://www.uia2011tokyo.com/en/callfor/>

Congress Registrations Open
 Registrations for the UIA Tokyo 2011 congress will open online starting 13 January 2011.

Early bird discounts are offered to participants who register before 31 July 2011: 40 000 ¥ (approx. 442 US\$ or 328 euro) for participants and 24 000 ¥ (265 US\$ or 197 euro) for accompanying persons.

The UIA Member Sections in non-OECD member countries will be offered three free registrations. Inscriptions for these places must be submitted before 28 February 2011.

<http://www.uia2011tokyo.com/en/registration/>

SPAIN
Manuel Gallego Jorreto – Gold Medal for Architecture

The 2010 Gold Medal for Architecture was awarded to Manuel Gallego Jorreto for the totality of his work as an architect and professor of architecture.

The jury was chaired by the president of the Superior Council of Spanish Colleges of Architects, Jordi Ludevid i Anglada. The jurors expressed a strong appreciation for the constructive rigor and formal precision of Manuel Gallego Jorreto's work, the moral ethic that rules all his designs and the universal expression that emanates from his architectural and urban realisations.
<http://www.cscae.com/>

Новости
 Международного союза архитекторов



UIA
 2011
 TOKYO

DESIGN
 2050

МСА, ТОКИО-2011,
25–28 сентября

Конкурс идей открыт для студентов со всего мира

Организаторы Конгресса МСА в Токио объявили конкурс идей для студентов со всего мира. Будущим архитекторам предлагается создать проект на одну из четырех тем, касающихся специальных участков, примыкающих к Токио, с перспективой их развития вплоть до 2050 года.

Проекты принимаются до 31 марта 2011 года.

Информация и проектные задания:
<http://www.uia2011tokyo.com/en/callfor/>



Открыта регистрация участников Конгресса

Online-регистрация участников Конгресса МСА Токио-2011 открыта с 13 января 2011 года. Для участников, зарегистрировавшихся до 31 июля 2011 года, предусмотрены скидки: 40 тыс. иен (около 442 долларов США или 328 евро) для участников и 24 тыс. иен (265 долларов США или 197 евро) для сопровождающих.

Секциям-членам МСА из стран, не являющихся членами ОЭСР, предлагаются три бесплатных регистрации. Заявления на бесплатную регистрацию нужно подать до 28 февраля 2011 года.

<http://www.uia2011tokyo.com/en/registration/>

ИСПАНИЯ
Мануэль Галлего Джоррето – лауреат Золотой медали в области архитектуры

Золотую медаль в области архитектуры за 2010 год получил Мануэль Галлего Джоррето, архитектор и профессор архитектуры.

Жюри под председательством президента Верховного совета коллегий архитекторов Испании Джорди Людевид и Англада высоко оценило конструктивную строгость и надлежащую точность работ Мануэля Галлего Джоррето, моральную этику, которой руководствуются все его проекты, а также всеобъемлющую экспрессию его архитектурных и градостроительных объектов.

<http://www.cscae.com/>



NEW ZEALAND**Marshall Cook - NZIA Gold Medal**

Marshall Cook received the New Zealand Institute of Architects Gold Medal for 2010. M. Cook has gained over 40 years of professional experience in his home country and around the world working in architecture, urban planning, and teaching. Though his realisations cover diverse building categories, the housing sector is his area of predilection. He directs the national programme for healthy housing, set up to modernise and improve the quality of social housing in New Zealand.

<http://www.nzia.co.nz/awards/nzia-gold-medal.aspx>

AGA KHAN**Aga Khan Award for Architecture 2010 Winners**

Five projects received an Aga Khan Award for Architecture in 2010: the territory planning project for Wadi Hanifa wetlands in Riyadh, Saudi Arabia, by Moriyama & Teshima Planners and Buro Happold; the revitalisation plan for the Tunis hypercentre, Tunisia, realised by the Association for the preservation of the Tunis Medina; Madinat Al-Zahra museum in Cordoba,

Spain, by Nieto Sobejano Architects; Ipekyol textile factory in Erdine, Turkey, by Emre Arolat Architects; the bridge-school, Xiashi, Fujian, China, by Li Xiaodong studio.

Initiated in 1977 by His Highness the Aga Khan, these awards honour and encourage excellence in architectural and built environment realisations in communities where Muslims have a significant presence. The awards ceremony took place in Doha, Qatar, on 24 November 2010. Louise Cox was among the list of prestigious guests.

Discover the winning projects <http://akdn-p.net/Content/1032>

НОВАЯ ЗЕЛАНДИЯ**Маршалл Кук – лауреат Золотой медали НЗИА**

Маршалл Кук получил Золотую медаль Новозеландского института архитекторов за 2010 год. Профессиональный опыт работы М. Кука в области архитектуры, градостроительства и образования, как в своей родной стране, так и за рубежом, насчитывает 40 лет. Несмотря на то что его работы охватывают различные строительные направления, архитектор отдает предпочтение жилищной теме. Он руководит национальной программой здорового жилья, направленной на модернизацию и улучшение качества социального жилья в Новой Зеландии.

<http://www.nzia.co.nz/awards/nzia-gold-medal.aspx>

**АГА ХАНА****Архитектурная премия Ага Хана – 2010**

Архитектурную премию Ага Хана в 2010 году получили пять проектов: проект территориальной планировки долины Вади-Ханифа в Эр-Риаде, Саудовская Аравия (авторы «Морийяма энд Тешима Плэннерз» и «Бюро Хэпполд»); план восстановления гиперцентра в Тунисе (Тунис), реализованный Ассоциацией по охране Тунисской Медины; Музей Мадинат аз-Захра в Кордове (Испания) по проекту «Нieto Собехано Аркитектос»; Текстильная фабрика Ипекиола в Эрдине (Турция) по проекту «Эмре Аролат Аркитектс»; школа-мост в Сяши, провинция Фуцзянь (Китай), по проекту студии Ли Сяодуна.

Премия, учрежденная в 1977 году Его Высочеством Ага Ханом, отмечает и поощряет лучшие образцы архитектурных и строительных работ в регионах, где проживает большое количество мусульман. Церемония награждения проходила в городе Доха (Катар) 24 ноября 2010 года. В числе почетных гостей была президент МСА Луиза Кокс.

Проекты-победители: <http://akdn-p.net/Content/1032>



V План восстановления гиперцентра в Тунисе / Revitalisation of the Recent Heritage of Tunis



V Музей Мадинат аз-Захра в Кордове (Испания) / Madinat al Zahra Museum



V Текстильная фабрика Ипекиола в Эрдине (Турция) / Irekyol Textile Factory





Школа-мост в Сяши, провинция Фуцзянь (Китай), по проекту студии Ли Сяодун / Bridge School



